



FAST PARK® into development :

## The growth of flexible parking solutions

Projekte von Fast Park®:

### Die Entwicklung von flexiblen Parklösungen

*In the latest years the Group Fast Park®, patents and trademark holder of Fast Park®, the original modular free standing deck to double parking areas, has given an important tribute to development, tackling with the critical issues of both public authorities and private companies.*

Actually, under the motto "Boost your business, double your car park" the Company has established its awareness in the field of modular parking solutions, affording "the challenges of congestion, identifying all critical issues of mobility and traffic flows, replying quickly and efficiently to the needs of parking enhancement, with a both temporary and permanent facility, suitable to many different cases, with a proven track record of thousands of modules throughout Europe: 80 structures and a total amount of about 30000 car spaces.

Another point of force of the Company is the approach of providing the facility in a complete turnkey package offer: design and supply of Fast Park® include feasibility studies, follow up of commercial policies, development of business cases, even in case of re-sale or enforcement survey. The client is assisted from the very early stage of conception to the complete installation and even after, assuring significant cost and time savings, and offering services – free of charge – in a very short time.

#### New Fast Park® on the Lake

Continuously adding to the tested and proven track record of the product, two Fast Park® units have been installed in the city of Beograd. Location is the leisure area next to the

*In den letzten Jahren hat die italienische Gruppe Fast Park®, als Inhaber der Alleinrechte des Patentes Fast Park®, mit seinem Baukastensystem für die Verdoppelung von Parkflächen einen wichtigen Beitrag zur Entwicklung und Lösung von kritischen Fragen der öffentlichen Behörden und des weiteren Verkehrswesens geleistet.*

Unter dem Motto "Boost your business, double your car park" hat die Gruppe ihre Erfahrungen genutzt und auch schwierige Herausforderungen in punkto ruhender Verkehr angenommen. Es wird ein System angewendet, das schnell und effizient auf die Parknot und die Parkentwicklung antwortet, sowohl als Zwischen- als auch als Dauerlösung gilt und das sich an unterschiedliche Parksituationen anpasst. Tausende Module sind europaweit bereits installiert worden: 80 Parkbauten und 30 000 Stellplätze insgesamt.

Ein weiterer Vorteil des Unternehmens besteht darin, das Produkt schlüsselfertig anzubieten, d.h. nicht nur die Planung und die Lieferung zu übernehmen, sondern auch Machbarkeitsstudien, die Wahrung von Geschäftsinteressen und Entwicklung von Business-Plänen mit einzubeziehen.

Die Kundenbetreuung erfolgt vom ersten Stadium der Bauplanung bis zur vollständigen Lieferung, wodurch man wichtige Zeit und Finanzierungskosten sparen und auf notwendige Dienstleistungen zugreifen kann.

#### Neuer Fast Park® am See

Als neue Referenz des Produktes sind zwei Fast Park®-Systeme in der Stadt Beograd gebaut worden. Standort ist

Lake "Ada Ciganljia". Hosting capacity of the enhanced parking zone is now 1650 car spaces.

As a Top Provider of modular parking facilities, Fast Park® has solved once again the parking crisis in the heart of Beograd, and this time is satisfying the parking needs of one of the most attractive centres for city tourism and leisure. Moreover, it offers two prime advantages:

- the ability to enable speedy changes in response to a quick surge in parking demand. Actually, installation was very fast, only three months for a remarkable parking capacity of 350 modules on P2 and 250 modules on P1;
- the extraordinary environmental effect of both parking facilities, as this light type of steel deck structure blends in with the environment, and offers the advantage to encompass trees and to be of limited impact on the surroundings, even when the parking surface spreads over 12000 m<sup>2</sup>.

The facility to relocate a Fast Park® installation has been successfully demonstrated on a number of occasions, attesting to its claims for flexibility. Fast Park® can be easily and quickly installed on split-level land or undulating surfaces. The flexibility of Fast Park® is also demonstrated by a particular attention paid to the end user: one of the latest patent pendant "fine tuning" includes a structural device to offer better manoeuvrability into and out of the parking space.

#### Parking makes Energy

Besides, standing efforts to improve the product have been carried out, to highlight how flexible parking design can help to develop a new concept of multifunctional facility. In case of parking deck layout, additional PV-claddings on the upper floor can be installed on the structure at the double aim of covering for car spaces and energetic source.

Once again, Fast Park® is developing the market of flexible parking solutions focussing specifically on actual industry trends, customers' needs and their satisfaction, with suitable strategies of product improvement.

[www.fastpark.com](http://www.fastpark.com)

\* Fast Park® Sistema srl – sole owner of the patent rights |  
Fast Park® Sistema srl – inhaber des Alleinrechtes des Patentes

das Freizeitzentrum am See "Ada Ciganljia". Die Kapazität der verdoppelten Parkzone beträgt jetzt 1650 Stellplätze.

Als Anbieter von Modularparkbauten hat Fast Park® das Parkproblem im Stadtkern Beograd gelöst, und diesmal stand dem Parkbedarf einer der sehenswertesten Orte für Stadtwandel gegenüber. Zwei Vorteile des Systems stechen besonders heraus:

- Eine schnelle Änderung für plötzliche Steigerung des Parkbedarfs ist möglich. Die Installation ist sehr schnell, nur drei Monate wurden für eine Kapazität von 350 Modulen in P2 und 250 Modulen in P1 benötigt.
- Die gesamte Wirkung von beiden Parkbauten ist durch die leichte Typologie des Stahldecks ansprechend und es ist möglich, Bäume zu integrieren und den Einfluss von Gebäuden auf die Umgebung stark zu reduzieren, auch wenn sich der Bau über mehr als 12000 m<sup>2</sup> ausbreitet.

Der leichte Abbau und das Installationsverfahren von Fast Park® hat sich mehrmals bewährt und den Ruf nach Flexibilität im Design steigen lassen. Auf hügeliger Fläche oder Boden mit mehreren Ebenen kann das System gut installiert werden. Die Flexibilität beweist sich also in der Aufmerksamkeit, die man auf den Benutzer bereits bei der Planung schenkt: Einer der letzten Feinabstimmungen schließt eine strukturelle Vorrichtung ein, die eine bessere Fahrbarkeit inner- und außerhalb des Stellplatzes ermöglicht.

#### Parken erzeugt Energie

Ständige Weiterentwicklung für die Verbesserung der Produkte zeigen, dass die flexible Parkplanung einen neuen Begriff von multifunktionaler Einrichtung darstellt.

Im Fall der Planung dieses Parkdecks wurden zusätzlich PV-Module auf der oberen Etage installiert, die die Stellplätze schützen und als Energiequelle dienen.

Fast Park® strebt auf dem Markt flexibler Parkbaulösungen das Ziel an, sich aktuellen Tendenzen der Verkehrsindustrie, Kundenbedürfnissen und deren Umsetzbarkeit anzupassen und mit passenden Strategien die Produktentwicklung in diese Richtung voranzutreiben.

[www.fastpark.com](http://www.fastpark.com)



*The urban architecture is taken into account, irrespective of where | Das System integriert alles, was für eine bequeme Nutzung nötig ist*